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Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Írásbelikérdés

Helyben

Az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbel i

választ igénylő kérdést kívánok intézni az emberi erőforrások miniszteréhez, mint a tárgyban

illetékes minisztérium irányítójáho z

„Egyetért-e a Kormány a Határontúli Magyar Könyvkiadás Érdekvédelmi Fóruma által a

külhoni magyar könyvkiadás érdekében megfogalmazott célokkal és javaslatokkal? ”

címmel .

A külhoni magyar közösségek megmaradásának egyik záloga a magyar kultúr a

megőrzése és minél szélesebb körű támogatása. Kultúra pedig nem képzelhető el könyvkiadás

nélkül Az elcsatolt területeinken élő tehetséges magyar írók, költők kibontakozásának

biztosítása mellett központi szerepe van a könyvkiadásnak a külhoni hagyományok, népzene ,

népszokások és más kulturális sajátosságok megőrzésében is.

Sajnos a külhoni magyar könyvkiadás helyzete évek óta egyre rosszabb .

Bebizonyosodott, hogy pusztán csak piaci alapon a külhoni magyar könyvkiadók nem tudna k

fennmaradni . Legjobb esetben is csak a költségek fedezésére elegend őek a bevételek, de

leginkább arra sem, így a kiadók jelentős része a szakadék szélén van . Nyilvánvaló vált az

elmúlt években tehát, hogy a külhoni kultúra meg őrzését szolgáló könyvkiadást nem lehet

profitalapon működtetni. Mindannyiunk elemi érdeke, hogy elcsatolt területeinken minél több

magyar nyelvű könyv jelenhessen meg, és ezt az anyaországnak is kötelessége minde n

lehetséges úton segíteni .



A külhoni könyvkiadók érzékelve a rendkívül veszélyes helyzetet –összefogtak, é s

Dunaszerdahelyen, 2012 . október 19-én (Őrvidék kivételével) az összes elcsatolt régió

részvételével megalakították a Határontúli Magyar Könyvkiadás Érdekvédelmi Fórumát . Az

általuk elfogadott nyilatkozatban kérik egy akkreditációs rendszer létrehozását, amely

akkreditációt megkapó, külhoni magyar értékmegőrzést szolgáló kiadók

támogatásért folyamodhassanak, valamint részükre az NKA programpályázatot írjon ki .

A fentiek alapján kérdezem tehát Miniszter Urat :

Egyetért-e azzal, hogy a külhoni magyar értékmegőrzés és értékteremtés érdekében

elengedhetetlen a pozitív diszkrimináció alkalmazása a külhoni magyar kiadó k

tekintetében ?

Egyetért-e a Határontúli Magyar Könyvkiadás Érdekvédelmi Fóruma által a

külhoni magyar könyvkiadás érdekében megfogalmazott célokkal és javaslatokkal .?

Egyetért-e a Fórum által javasolt akkreditációs és támogatási, illetve pályázati

rendszerrel? Amennyiben igen, úgy mikorra várható előrelépés az ügyben ?

Amennyiben nem, úgy milyen más módon kíván a Kormány segíteni a magyar

kultúrát megőrizni szándékozó külhoni magyar kiadókon ?

Várom pozitív válaszát !

Budapest, 2012 . december 04.

Szávay István

Országgyűlési képviselő
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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